

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - June 2024/Juin 2024

(La version française suit la version anglaise)

At the end of May, SFG held its Annual General Assembly to elect our governing body for another term. SFG isn't the only one voting for leadership - half the world's population is going to the polls in 2024, an estimated [4 billion people in more than 50 nations](#). While our small vote as an association matters greatly to our members, it is inconsequential on a global scale. However, it is undeniable that what happens in the upcoming elections will have huge ramifications on markets and sustainability.

We are already seeing the impacts. The European parliament [rushed to pass](#) the Corporate Sustainability Due Diligence Directive (CSDDD) ahead of their elections this weekend in an effort to get it on the books before any potential swings in leadership. Mexico had a landmark election, voting in their first woman president who also happens to be a climate scientist, but [markets reacted unfavorably](#) fearing constitutional changes that could impact the investment climate in the country.

One thing is clear, the framework conditions put in place by our elected officials through their policy decisions set the tone and greatly impact the actions of a wide range of actors. This is particularly true when it comes to integrating sustainability into finance. Policy drivers are key to mobilizing both public and private capital.

Good governance requires strong participation and that is why it is so crucial that we show up and use our voices, whether it be in a local association or to choose a new global leader.

Kali Taylor
Managing Director

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Interview of the Month: Catalytic Finance Foundation



This month, we had the pleasure of speaking with David Albertani from the Catalytic Finance Foundation. Founded in 2011 by Arnold Schwarzenegger in collaboration with UNDP, the foundation focuses on developing and financing sustainable infrastructure projects, particularly in emerging markets. David delves into their mission, the importance of sustainable infrastructure, and the innovative role of catalytic and blended finance in achieving impactful environmental and social outcomes.

[To the interview](#)

● What's Happening at SFG?

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Join us for an evening of networking and exchange on sustainability and finance before the summer break. [Register here](#)

// SFG is Hiring: Communications Intern

SFG is currently seeking a bilingual Communications Intern to join our team for 3-6 months beginning August 19th. The intern will play a crucial role in supporting the organization's communication strategy and various activities. The application deadline is July 4th. [More information](#) and [Apply here](#)

// Global Impact Investing Network (GIIN) Event

Thursday June 13th, 2024 | 17h-19h | SFG Office

Join us at our SFG office to learn more about impact investing in listed equities with Sean Gilbert, Chief Investor Network Officer at the GIIN. He will provide some background information about the guidelines as well as some practical examples.

[Register here](#)

// SFG Newsletter - Summer Break

We are taking a summer break from the Newsletter - our next newsletter will be released on August 29th.

● For your Radar

EVENTS

// PwC Sustainability Reporting Breakfast Geneva

Tuesday, June 18th, 2024 | 8:00-11:30

PwC is hosting a breakfast to update participants on the latest developments in non-financial reporting under Swiss legislation and international frameworks. Key topics include: lessons learned from the first year of applying the Swiss non-financial reporting requirements (Swiss CO 964b); practical insights into Sustainability Reporting challenges; outlook into requirements of the Swiss Climate Ordinance; EU-CSR requirements including Scoping and Taxonomy Basics [Register here](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

SSF is delighted to invite you to the SSF Annual Conference 2024 and 10th Anniversary. The conference will discuss what the world will look like 10 years from now and what role finance will have played in steering the economy and society towards a fast transition with high-level keynote speakers. Join them to develop this positive vision and hear their esteemed speakers. [Register here](#)

// Green Fintech Investor Conference

Friday, June 21st, 2024 | 8:30 am - 12:30 pm | IMD Business School, Lausanne

The Green Fintech Network and IMD are hosting the Green Fintech Investor Conference. Explore the theme "Is Green the Color of Money? Actionable Insights on the Future of Green Fintech" and gain exclusive insights into the transformative potential of green fintech. This event is designed to equip investors with key knowledge about the rapidly emerging investment opportunities in green fintech startups. [Register here](#)

JOBS / MANDATES

// Building Bridges is Hiring Communications Support

Building Bridges is looking for support on communications and is hiring both junior and senior roles. [Learn more and apply here](#)

// SECO Start-up Fund Tender (Fund Manager)

SECO Start-up Fund is looking for a new fund manager. The SECO Startup Fund supports market-oriented, socio-ecological start-ups, focusing on job creation in Swiss development cooperation partner countries. [Apply here before June 14th](#)

// Senior Advisor in Sustainable Finance - Shamba Center

The Shamba Centre for Food & Climate The Shamba Centre for Food & Climate is seeking a Senior Advisor in Sustainable Finance. The Shamba Centre for Food & Climate is a new not-for-profit organization working to achieve zero hunger sustainably, by disrupting food systems. [Apply here](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Stop sustainable investing

In this piece, the author takes a critical look at ESG and sustainable investing, advocating for an impact-driven approach. While he recognizes the nuance between the various terms, he argues that investors should take a value-creation approach. [Triodos](#)

// EU Issues New Rules for Funds Using “ESG” or “Sustainability” Names to Address Greenwashing Risk

The European Securities and Markets Authority (ESMA) has issued new guidelines for using ESG and sustainability-related terms in investment fund names. These guidelines set investment thresholds for sustainable funds and introduce a transition category for investments moving towards environmental goals. [ESG Today](#)

// Asset owners should focus on DEI in their underlying investments

A new Pensions for Purpose report reveals a lack of engagement on Diversity, Equity, and Inclusion (DEI) by some asset owners in their portfolio companies, contrasting with the focus on DEI within their own organizations. The article emphasizes that good DEI practices can enhance business performance and returns, making it in investors' interests to act. [Impact Investor](#)

// Blended finance deals reach \$15bn five-year high

Blended finance deals have hit a five-year high, reaching \$15 billion in 2023 as multilateral development banks (MDBs) and development finance institutions (DFIs) significantly increased their investments to address climate change. This resurgence follows a decade-low in 2022, with commercial financing from DFIs and MDBs growing by 140%. [Impact Investor](#)

Version française

À la fin du mois de mai, SFG a tenu son assemblée générale afin d'élire son organe directeur pour un nouveau mandat. Mais SFG n'est pas la seule à élire ses dirigeants - la moitié de la population mondiale se rendra aux urnes en 2024, soit environ [4](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

l'échelle mondiale. En revanche, il est indéniable que ce qui se passera lors des prochaines élections aura d'énormes ramifications sur les marchés et sur le développement durable.

Nous en voyons déjà les effets. Le Parlement européen [s'est empressé d'adopter](#) la Corporate Sustainability Due Diligence Directive (CSDDD), ou la notion de devoir de vigilance des entreprises en matière de préservation de l'environnement et de respect des droits de l'homme, avant les élections de ce week-end, dans le but de la faire entrer en vigueur avant tout changement potentiel de leadership. Le Mexique a connu des élections historiques à l'issue desquelles une scientifique du climat est devenue la première femme à présider le pays. Toutefois, [les marchés ont réagi de manière défavorable](#), craignant des changements constitutionnels qui pourraient avoir un impact sur les conditions d'investissement dans le pays.

Une chose est sûre : les conditions structurelles mises en place par nos élus au travers de leurs décisions politiques influencent considérablement les actions d'un grand nombre d'acteurs. C'est d'autant plus le cas lorsqu'il s'agit d'intégrer la durabilité dans la finance. Ces facteurs politiques sont essentiels pour mobiliser les fonds publics et privés.

Une bonne gouvernance nécessite une importante participation, c'est pourquoi il est important de faire entendre notre voix, que ce soit au sein d'une association locale ou pour l'élection des leaders politiques.

Kali Taylor
Directrice de SFG

Interview du Mois: Catalytic Finance Foundation

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Ce mois-ci, nous avons eu le plaisir de discuter avec David Albertani de Catalytic Finance Foundation. Fondée en 2011 par Arnold Schwarzenegger en collaboration avec le Programme des Nations Unies pour le développement (PNUD), la fondation se concentre sur le développement et le financement de projets d'infrastructures durables, en particulier dans les marchés émergents. David nous parle de la mission de la fondation, de l'importance des infrastructures durables et du rôle innovant des finances catalytique et mixte qui permettent d'obtenir des résultats significatifs sur le plan environnemental et social.

[Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Summer Meet & Connect

Mardi, 18 Juin, 2024 | 18h-20h | Restaurant de la Plage (75 Quai Gustave-Ador)

Rejoignez SFG et le Positive Finance Network pour notre rencontre d'été. Nous

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// SFG recrute : Stagiaire en communication

SFG recherche actuellement un stagiaire en communication pour rejoindre notre équipe pour une durée de 3 à 6 mois. Le poste débutera le 19 août et visera à soutenir la stratégie de communication ainsi que les diverses activités de l'organisation. La date limite de candidature est fixée au 4 juillet. [Plus d'informations](#) et [Postulez ici](#)

// Événement organisé avec le Global Impact Investing Network (GIIN)**Judi 13 juin 2024 | 17h-19h | Bureau SFG**

Rejoignez-nous dans nos bureaux pour en apprendre davantage sur l'investissement d'impact dans les actions cotées en bourse avec Sean Gilbert, Chief Investor Network Officer au GIIN. Il fournira des renseignements sur leurs recommandations ainsi que des exemples pratiques. [Inscrivez-vous ici](#)

// Newsletter SFG - Pause estivale

Nous faisons une pause estivale dans la publication de la newsletter. La prochaine sera publiée le 29 août.

● Bon à savoir**EVENEMENTS****// Petit-déjeuner PwC sur le reporting durable à Genève****Mardi, 18 Juin, 2024 | 8:00-11:30**

PwC organise un petit-déjeuner afin d'informer les participants des derniers développements en matière de reporting non-financier, dans le cadre de la législation suisse et internationale. Les discussions porteront sur les leçons à tirer de la première année d'application des exigences suisses en matière de reporting non-financier (Swiss CO 964b) ; les considérations pratiques liées au reporting de durabilité ; les perspectives de l'Ordonnance suisse sur le climat ; les exigences de l'UE-CSR, y compris les bases du scoping et de la taxonomie. [Enregistrez-vous ici](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

SSF a le plaisir de vous convier à sa conférence annuelle 2024 et à son 10e anniversaire. Les intervenants envisageront le monde dans 10 ans et discuteront du rôle de la finance dans l'orientation de l'économie et de la société vers une transition plus rapide. Rejoignez-les pour participer à la discussion. [Inscrivez-vous ici](#)

// Conférence des investisseurs sur les Fintech vertes

Vendredi 21 juin 2024 | 8h30 - 12h30 | IMD Business School, Lausanne

Le Green Fintech Network et l'IMD organisent la Green Fintech Investor Conference autour du thème « Le vert est-il la couleur de l'argent ? Des idées pratiques sur l'avenir de la fintech verte » et obtenez des informations exclusives sur le potentiel des fintechs vertes. Cet événement est conçu pour fournir aux investisseurs des connaissances sur les opportunités d'investissement liées à l'émergence des fintechs vertes. [Inscrivez-vous ici](#)

POSTES DE TRAVAIL / MANDATS

// Building Bridges recrute des collaborateurs pour la communication

Building Bridges recrute des collaborateurs juniors et seniors dans le domaine de la communication. [En savoir plus et postuler ici](#)

// Gestionnaire de fonds - Fonds SECO pour la création d'entreprises

Le SECO Start-up Fund est à la recherche d'un nouveau gestionnaire de fonds. Ce fond finance des start-ups socio-écologiques créant des emplois dans les pays partenaires de la coopération suisse au développement. [Postulez ici avant le 14 juin](#)

// Senior Advisor en finance durable - Shamba Center

Le Centre Shamba pour l'alimentation et le climat est à la recherche d'un conseiller senior en finance durable. Le Shamba Centre for Food & Climate est une nouvelle organisation à but non lucratif qui contribue à lutter contre la faim de manière durable, en réformant les systèmes alimentaires. [Postulez ici](#)

● **Nouvelles sur la Finance Durable**

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

de la loi sur l'approvisionnement en énergie, soumise au vote populaire le 9 juin prochain à la suite d'un référendum. Ce texte couvre un large spectre de mesures dont l'addition permettra à la Confédération de faire un bond dans sa souveraineté énergétique. [Le Temps](#)

// Efficacité des ressources: une opportunité d'investissement pour résoudre le problème climatique

La surconsommation des matières premières menace les secteurs dépendant de réserves limitées, augmentant les coûts et perturbant les chaînes d'approvisionnement. Toutefois, les efforts pour optimiser l'utilisation des ressources offrent des opportunités d'investissement intéressantes, notamment dans l'efficacité énergétique, les réseaux électriques intelligents, et l'écomobilité.

[Investir.ch](#)



FONDATION
GENÈVE
PLACE
FINANCIÈRE
GENEVA
FINANCIAL
CENTER



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).